
 

 

Dagsorden til ekstraordinært bestyrelsesmøde onsdag d. 5. februar 2025 kl. 
14.00 – 15.00  
 
Sted: Klostermarken 16, Gul mødelokale.  
 
Deltagere: Elo Nielsen, Mette Mølkjær, Line Kaldahl, Lone Kastberg, Rikke Hebsgaard Poulsen, 
Magnus DSR og Betina Jakobsen  
Referent: Betina Jakobsen  
Mødeleder: Lone Kastberg 

Afbud fra Thorben Koed Thomsen, Susanne Andersen og Mikkel Mejborn. 

 

Dagsorden: 

1. Nyt fra DSR 

Referat: 

Der gives en undskyldning for, at DSR ved en fejl ikke var inviteret med �l det sidste bestyrelsesmøde.  

Der har endnu ikke været a�oldt møde i DSR i år, men Magnus har drø�et nogle få emner med andre 
elever på skolen. 

Magnus deler observa�oner, som han betrygges i allerede, er i fokus fra skolens side. Der udveksles 
synspunkter om et oplæg, der blev præsenteret på skolen, og disse tages �l e�erretning. Der opfordres 
desuden �l, at Magnus tager emnerne op på et kommende møde i DSR, så eleverne kan diskutere dem. 

Lone anerkender Mikkel for at have inviteret avisen �l ferniseringen, hvilket resulterede i en posi�v ar�kel i 
januar. Elo �lføjer, at det er beklageligt, at en posi�v historie skal følges op af en opsummering af de utallige 
og urimelige ar�kler, der blev skrevet om skolen sidste år. 

 

2. Drø�else af elev- og pårørende a�en.  

E�er dialog med personalet på STU Viborg, som viser en klar bekymring for denne a�en, er der behov for en 
drø�else i bestyrelsen om �dspunktet for denne a�en er det rete, samt den a�alte form.  

Referat: 

Der er bekymring blandt underviserne, som frygter, at a�enen kan blive en pla�orm for kri�k mod 
personalet og ledelsen fra enkelte forældre. Personalet har brug for, at bestyrelsen står mere tydelig på 
formen og fokus for a�enen. Det dialogbaserede format skaber særligt utryghed på baggrund af det seneste 
års historik. Der er fortsat ekstern kri�k, men internt betragtes STU Viborg som et godt sted med hensyn �l 
�llid og kommunika�on. Undervisere kan frygte at skulle forsvare deres faglighed og �lgang. 



Der er behov for sikkerhed i, at bestyrelsen kan være med �l at styre en dialog og bakke skolen op – en 
sikkerhed, der aktuelt ikke er �l stede på grund af sammensætningen i bestyrelsen og udtalelser på sociale 
medier. Vi a�aler, at denne utryghed skal drø�es og elimineres ved at dagsordensæte det på 
bestyrelsesmødet i april. 

Vi drø�er at vi ønsker at anerkende det professionelle arbejde, der udføres på STU, og vi mener, at der 
�lbydes et godt STU-�lbud. Som skoleleder vil Rikke gerne præsentere den skole, hun har ledet med stor 
faglig stolthed siden sommerferien. 

Målet med en elev- og pårørendea�en er at åbne op præsentere og give indsigt i skolens dagligdag. Dete 
arrangement er det første i en række ini�a�ver, som vi ønsker, skal fortsæte fremadretet.  

Forberedelsen af eleverne tager længere �d end først antaget ved sidste bestyrelsesmøde. Vi a�aler, at 
første arrangement a�oldes den 13. maj 2025. Dere�er vil elev- og pårørendea�ener planlægges i et 
årshjul og a�oldes i oktober og marts fremadretet. 

Form og muligt indhold: 

• Tidsrum: Kl. 18.00-20.00  
• Forplejning kan være suppe �l a�ensmad 
• Præsenta�on af bestyrelsen for STU Viborg 
• Kort informa�on om baggrunden for undervisningen, herunder lovgivningen 
• Præsenta�on af skolegangen og arbejdet med mål 
• Beskæ�igelse kan være et punkt, hvor elever kan inddrages 
• Dialog med dialogkort ved bordene – hvad skal en elev/pårørende a�en indeholde for at 

være interessant 
• Oplæg om aktuelle emner. Konkret vil Au�smeforeningen gerne holde et kort oplæg. Der 

kunne være mange temaer der vil være nærværende for elever og pårørende på sådan en 
a�en.  
 

3. Henvendelse fra forældre.  

Referat: 

Et bekymringsbrev fra en forælder �l to bestyrelsesmedlemmer og arbejdsmarkedschefen blev læst op. 
Bestyrelsen har drø�et henvendelsen og beslutet, at det skal være afdelingsleder Be�na Jakobsen, der 
svarer på henvendelsen. Bestyrelsen vil e�erfølgende blive orienteret om svaret. 


